

## 目 录

### 【社会管理】

- 印度、巴西、中国扶贫经验比较 ..... 蓝志勇 张 腾 秦 强(3)
- 精准扶贫中脱贫动力空间的再造及路径  
——以山东省的实践为例 ..... 王佃利 毛启元 王玉龙(16)

### 【人口研究】

- 基于城乡差异的社区养老服务供需失衡问题研究 ..... 丁 煜 王玲智(27)
- 城乡统筹背景下农民工文化适应的压力研究 ..... 袁 琳 刘思佳(38)
- 城乡一体化进程中上海市学前教育资源配置问题 ..... 孟兆敏 李 振(48)
- 新生代农民工城市社会融入影响因素实证分析  
——以西安市为例 ..... 侯 曼 武敏娟(63)
- 适度生育水平与生育政策调整 ..... 薛 君(72)
- 基于熵权法的北京市养老驿站服务质量模糊综合评价 ..... 李爱华 王迪文 朱梅红(81)

### 【婚姻与家庭】

- 心灵共同体与双重内卷化:我国失独老人自组织的建构研究 ..... 方曙光(90)
- 家庭结构视角下家庭健康自评及影响因素研究 ..... 邢茂源 温 勇(101)

编辑部成员:孟丹青 刘佩丹 江振振

本期责任编辑:刘佩丹

英文翻译:卞树荣

**MAIN CONTENTS**

Comparison of the experience of poverty alleviation in India, Brazil and China  
..... LAN Zhiyong, ZHANG Teng, QIN Qiang(1)

Rebuilding and Path of the Dynamic Space of Targeted Poverty Alleviation: A Case Based  
on the Practice in Shandong Province  
..... WANG Dianli, MAO Qiyuan, WANG Yulong(16)

Imbalance between Supply and Demand of Community Service for the Aged: A Study Based  
on Urban – rural Differences ..... DING Yu, WANG Lingzhi(27)

A Research on the Acculturation Stress of the Rural Migrant Workers in the Context of Ur-  
ban and Rural Overall Development ..... YUAN Lin, LIU Sijia(38)

A Study on the Allocation of Preschool Education Resources in the Process of Urban – rural  
Integration in Shanghai ..... MENG Zhaomin, LI Zhen(48)

An Empirical Analysis of the Influencing Factors of Urban Social Integration of the New  
Generation of Migrant Workers ..... HOU Man, WU Minjuan(63)

Moderate Fertility Level and Policy Adjustment ..... XUE Jun(72)

Fuzzy Comprehensive Evaluation of the Service Quality of Beijing Elderly Rest Station Based  
on Entropy Weight ..... LI Aihua, WANG Diwen, ZHU Meihong(81)

Soul Community and Double Involution: A Study of the Self – organization of the Elderly in  
China ..... FANG Shuguang(90)

A Research on Self – rated Health of Family and Its Influencing Factors from Perspective of  
Family Structure ..... XING Maoyuan, WEN Yong(101)